



Antisemitismus und Rechtsextremismus

Vom Verschwörungsmythos zum
Vernichtungswahn

Von Prof. Dr. Samuel Salzborn

2025, 207 S., brosch., 49,- €

ISBN 978-3-7560-3163-4

E-Book 978-3-7489-6048-5

(Interdisziplinäre Antisemitismus-
forschung – Interdisciplinary Studies
on Antisemitism, Bd. 23)



Antisemitismus im Rechtsextremismus hat viele Facetten, die in dem Band analysiert werden: er reicht von offener Leugnung der Shoah oder Relativierung der NS-Verbrechen, der Schändung von Gedenkortern, gewalttätigen Übergriffen auf Jüdinnen und Juden, geht über die Infragestellung von (historischen) Zahlungen an Israel, des jüdischen Staates oder jüdischen Lebens im jeweiligen

Nationalstaat, der Erinnerungs- und Verantwortungsabwehr sowie der Täter-Opfer-Umkehr, zahlreichen Varianten der Phantasie einer „jüdischen Weltverschwörung“ bis hin zu strukturell antisemitischen Vorstellungen, in denen homogene Heimaträume gegen universalen Kosmopolitismus geschützt werden sollen.





Antisemitismus und Rechtsextremismus

Vom Verschwörungsmythos zum
Vernichtungswahn

By Prof. Dr. Samuel Salzborn

2025, 207 pp., pb., € 49.00

ISBN 978-3-7560-3163-4

E-Book 978-3-7489-6048-5

(Interdisziplinäre Antisemitismus-
forschung – Interdisciplinary Studies
on Antisemitism, vol. 23)

In German



Antisemitism in right-wing extremism has many facets, which are analysed in this volume: It ranges from the open denial of the Shoah or the relativisation of Nazi crimes, the desecration of memorials, violent attacks on Jews, the questioning of (historical) payments to Israel, the Jewish state or Jewish life in the respective

nation state, the denial of memory or responsibility as well as the role reversal of victim and perpetrator, numerous variants of a “Jewish world conspiracy” to structurally antisemitic ideas in which homogeneous homelands are to be protected against universal cosmopolitanism.

